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2010. évi beszámoló 
FISA Orvos Bizottságban végzett tevékenységr�l 

 
A FISA Orvos Bizottságának 2010. évben 6 tagja volt. Megbízatásunk általában olimpiai 
ciklusokra szól. Amennyiben valamelyik tag id�közben eltávozik a bizottságból akkor az új 
bekerül� kolléga megbízási ideje a bizottságból távozó kolléga eredeti megbízási idejéig 
szól. 
 
Jelen összetétel: 
Elnök:  Dr. Alain Lacoste (francia) –családorvos, sport szakorvos 
Tagok: Dr. Kokas Péter (magyar) - TUE2 Bizottság elnöke, sebész, gasztroenterológus 
            Dr. Juergen Steinacker (német) TUE1 Bizottság elnöke, belgyógyász, kardiológus 
            Dr. Jo Hannafin (amerikai)- orthopéd sebész 
            Dr. Peter Thomas (angol) - Dopping albizottság tagja, sport szakorvos, belgyógyász 
 Dr. Henning Bay Nielsen (dán) – anaesthesiológus, intenzív szakorvos 
 
A Bizottság f� feladata a FISA által szervezett valamennyi esemény orvosi felügyeletének 
megszervezése, a Szervez� Bizottságok számára az összes szükséges el�írás egységes 
szerkezetbe foglalt anyagának elkészítése. A versenyz�k megérkezését�l a távozásukig 
történ� összes egészségügyi feltétel el�írása, a szervez�k számára történ� ugyancsak 
egységes szerkezetbe történ� elkészítése. Mindezen el�írások ellen�rzése és betartatása. 
Kapcsolattartás a helyi orvosi-egészségügyi szolgálattal. 
A versenyeken rajtolt versenyz�k TUE vizsgálatainak ellen�rzése. Az összes verseny alatt 
történ� dopping mintavétel megszervezése, a mintavételek számának el�írása, a nemzeti 
doppingügynökséggel történ� kapcsolattartás, és a dokumentációk el�készítése, 
összegy�jtése. 
A versenyz�k számára állásfoglalások kibocsájtása, és mindezen anyagoknak a FISA web 
oldalán történ� megjelenítése.  
Minden el�zetesen leírt anyag minden évben áttekintésre kerül, és amennyiben szükséges, 
akkor módosításokat végzünk, és egyben ezeknek elfogadását javasoljuk a Végrehajtó 
Bizottságnak. 
 
Az Orvosi Bizottság 2010-t�l kezd�d�en évente 3 ízben találkozik. 
Az els� ülést a FISA tavasszal megrendezésre kerül� valamennyi bizottság (Joint Comission 
Meeting) együttes ülése során tartja, általában március els� hétvégéjén. 
Ennek kapcsán minden olyan bizottsággal találkozunk, amelynek bármilyen kérdése van az 
Orvosi Bizottság felé. Az ülések általában reggel 8:30-tól este 18:30-ig tartanak el�re 
elkészített, pontos id�pont beosztás alapján, amelyet egy- egy kávészünet és az ebéd szakít 
meg. 
A második ülés valamelyik Világ Kupa alatt kerül megszervezésre. A harmadik ülés pedig 
általában kés� �sszel, vagy az évi feln�tt edz�i konferenciával összekapcsolva, vagy az 
egyik bizottsági tag országában, és általa történ� szervezéssel, amikor a bizottsági tag 
szakszövetsége fedezi a költségeket érkezést�l indulásig. 
 
Az els� két ülésen a szakmai témák kétharmadában doppingelemzések kerülnek napirendre, 
az egyes korábbi versenyeken tapasztalt orvosi esetek elemzése mellett. A kisebb részben 
pedig kizárólag orvosszakmai és szervezési kérdések kerülnek terítékre. A harmadik, kés� 
�szi ülésünkön pedig kétharmad részben orvosszakmai kérdések, és csak egyharmad 
arányban doppingügyek elemzése hangzik el. 
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Második ülésünk a Münchenben rendezett VK alatt került megszervezésre. Ezen az elmúlt 
év �szén, Új-Zélandon megrendezett VB várható összes orvosi, egészségügyi, és az ezzel 
kapcsolatos szervezési ügyek kerültek megbeszélésre. Továbbá a VB alatt összehívott 
tudományos orvosi konferencia témajavaslatai kerültek terítékre.  
Ez egy sok résztvev�s, érdekes témákat felvonultató szezonzáró konferenciának bizonyult. 
Részletes el�adások hangzottak el az evez�sök gerinc- és háti fájdalmainak kiváltó okairól, 
és azok lehetséges kezelési módjairól. A mintegy 48 résztvev� élénk vitával kísérte a témát 
felvezet� el�adásokat. 
 
A harmadik bizottsági ülés kés� �sszel Henleyben került megszervezésre. A világ egyik 
legpatinásabb evez�s klubja, a Henleyben, a Temze partján lév� Leander Club volt a 
helyszíne nemcsak a bizottsági ülésnek, de az esti vacsorának is. Az els� esti szállásunk is 
a Leander Clubban volt. A Leander Club h� tükre az angol evez�s életnek. Azt hiszem, hogy 
hazai szemmel elképzelhetetlen min�séget biztosít vendégeinek, akár sportról akár társasági 
életr�l van szó. 
 
Bizottsági megbeszélésünk során az IOC és az ASOIF (nyári olimpiai sportágak nemzetközi 
szövetségeinek a szövetsége) orvosi felméréseinek eredményeit ismerhettük meg az egyes 
sportágakban történt sportsérülések gyakoriságának, és azok jellemz�inek elemzései 
vonatkozásában. Másik f� kérdésünk volt a derékbántalmak és azok kezelésének 
lehet�ségei az evezésben. Ezen téma áttekintése az evez�s VB-n tervezett orvosi 
konferencia programjának utolsó finomítása, a teljes konferencia-program aprólékos 
id�rendjének ellen�rzése. 
 
Az �szi szezonzáró, de még a VB el�tti bizottsági ülésünk jó hangulatban, és jól 
megszervezve telt, érdekes új tudományos adatokat szolgáltatott. London és környéke 
mindig izgalmas élményeket nyújt akár tudományos, akár társadalmi esemény központjaként 
látogatjuk meg. 
A London-Henley orvosi bizottsági ülést követ�en a VB-re kiutazva egy már korábban is 
említett, nagyszámú résztvev�vel lezajlott orvosi konferencia tudományos és társadalmi 
élményeivel gazdagabban tértünk, tértem haza. 
 
 
 
Dr. Kokas Péter 


